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8. marec-praznik žena 
Spet je leto naokoli. 8. marec se je približal. 2e več deset-

letij ga slavijo v raznih deželah sveta kot praznik žena, ki 
so si v precejšnjem števiu držav že izbojevale enakopravnost 
z moškimi. V naši deželi smo v tem pogledu najdlje napre-
dovali. Ženske so dejansko v celoti enakopravne. S tem pa 
seveda še ni rečeno, da enakopravnost tudi v celoti uveljav-
ljajo. Ob prazniku naših žena in mater si zastavimo nalogo, 
da jih čimbolj razbremenimo z delom v družini, da bodo 
imele pogoje za udejstvovanje v družbeno-političnem živ-
ljenju. 

DELOVNA KONFERENCA OBČINSKEGA ODBORA RK 

100-letnica Rdečega križa 

N A R O Č N I K O M ! 
ZADNJI CAS DOBIVAMO 

VEDNO VEC IZVODOV »DOMA-
ČIH NOVIC«, KI NAM JIH VR-
NEJO NAROČNIKI Z ZAHTE-
VO, DA JIH ČRTAMO IZ SE-
ZNAMA NAROČNIKOV. V VE-
ČINI PRIMEROV PA NAROČ-
NIKI NA IZVOD NE NAPIŠEJO, 
DA ŽELIJO LIST ODJAVITI, NI-
TI SE NE PODPIŠEJO. TEM PO-
TOM VSEM SPOROČAMO, DA 
BOMO IZ SEZNAMA NAROČNI-
KOV ČRTALI SAMO TISTE, KI 
BODO LIST ODJAVILI PISME-
NO, OSEBNO ALI PA VRNILI 
ČASOPIS NA KATEREM BO 
NAVEDENO, DA SE NAROČ-
NIK LISTU ODPOVEDUJE, KAR 
MORA BITI PODPISANO Z 
LASTNOROČNIM PODPISOM. 
V VSEH OSTALIH PRIMERIH 
USTA NE BOMO NEHALI DO-
STAVLJATI. K TEMU UKREPU 
SO NAS PRISILILI NEKATERI 
PISMONOSE, KI LISTA NE DO-
STAVIJO, TEMVEČ GA VRNE-
JO Z IZGOVOROM, DA GA NA-
ROČNIKI NE ŽELIJO. 

Uprava 

SEJA OBČINSKEGA ODBORA 
SZDL LENART 

Ustanovljena občinska 
turistična zveza 

9. februarja 1963 ise je sestal 
občinski odbor SZDL Lenart. Na 
dnevnem iredu je bila (razprava o 
turizmu v Občini. Uvodni referat 
je prebrala sekretarka občinske-
ga odbora Jelka Firbas. V 'razpra-
va so sodelovali številni delegati, 
hi so zlasti .poudarili potrebo po 
organiziranem razvoju turizma v 
občini, po razvoju gostinstva in 
trgovine, kar je ozko povezano s 
ituitizjTLarn. Na seji so govorili o 

(Nadaljevanje na 2. strani) 

Te dni bo osnutek 
občinskega statuta dan 

^r javno razpravo 
Pred kratkim se je zadnjič 

pred splošno razpravo sesta-
la občinska komisija za sta-
tut, kjer .so isklenili, da se 
osnutek občinskega statuta 
da v javno razpravo. Komi-
sija meni, da je potrebno v 
razpravo vključiti slehernega 
občana, ki ima pravico dati 
pripombe in predloge za 
spremembo osnutka statuta. 
Razprava bo trajala vsaj ne-
kaj mesecev, tako, da bodo 
vsi občani lahko izrazili svo-
je mnenje o tem zelo važnem 
samoupravnem aktu komu-
ne Te -dni bo dan v prodajo 
natisnjen osnutek statute. 
Občinski odbor SZDL bo 
sprejemal predloge organi-
zacij, kolektivov, društev ta 
posameznikov bodisi v pis-
meni ali ustmeni obliki vse 
dotlej, dokler ne bo objav-
ljen zaključek razprave. Ob-
činski odbor SZDL bo sku-
paj s krajevnimi organiza-
cijami pripravil široko raz-
pravo o statutu po vaseh, 
zaselkih ter družbenih orga-
nizacijah. V delovnih kolek-
tivih pa bo vodil razpravo 
občinski sindikalni svet. 

Pred nedavnliim je Občinski od-
bor Rdečega križa sklical delov-
no konferenco, ki je bila posve-
čena analizi doseženih uspehov v 
obdobju od zadnje redne konfe-
rence. Vsa konferenca j e pote-
kala v znamenju proslavljanja 
100-ilertaice organizacije Rdečega 
križa. Navzoči gostii ta dliskutanti 
so poudarjali velik pomen, ki ga 
ima ta humana organizacija v na-
ši isoaialiistični družbi. Zlasti je v 
tem smislu govoril dr. Franc Ga-
bršček, predsednik občinskega od-
bora RK. Na konferenci so o svo-

jem delu an načrtih iparočale tudi 
vse komisije. Objavljamo neka-
tere izvileake iz iteh paročlil. 

Clanii RK v inaši občini so se 
lani predvsem uveljavili v pomoči 
•prizadetim po toči, z zbiranjem 
prostovoljnih prispevkov za Ma-
karsko in še druge kraje, ki j ih 
je prizadela elementarna nesre-
ča. Pri zbiranju sredstev so se 
zlasti potrudili ipodmladkarji RK. 
Akcija Zbiranja prispevkov za 
Debeli Rtič se ni najbolje obne-
sla. V tem pogledu so pokazale 

(Nadaljevanje na 7. str.) 

doma** v 
in ÎO 

Kakšne bodo pokojnine v bo-
doče je vprašanje, ki ne zanima 
samo trenutno prizadetih, torej' 
tistih, ki so že upokojeni ali pa 
bodo. Pred dnevi sta odbor za 
politiko zveznega odbora in od-
bor za vprašanja dela in soci-
alnega zavarovanja zbora pro-
izvajalcev zvezne ljudske skup-
ščine razpravljala o osnutku no-
vega zakona o pokojninskem 
zavarovanju, po katerem naj bi 
v prihodnje pokojnine določevali 
po vloženem delu in prispevku 
skladov socialnega zavarovanja. 
Poslanci so v razpravi o tem 
osnutku zelo živahno sodelovali 
in dali več ustreznih pripomb, 
ki opozarjajo na nekatere pro-
bleme v zvezi z določevanjem 
pokojnin. 

Kaže, da so v nekaterih pri-
merih še tako logične napovedi 
lahko preuranjene ali celo na-
pačne. Pri tem mislimo na novo 
ameriško izzivanje v karibskih 
vodah. Kot da še ni dovolj vroče 
krvi in nevarnosti zaradi ame-
riške politike do te samostojne 
latinskoameriške države, ki ni 
storila nič takega, kar bi ogro-
žalo varnost ZDA, čeprav v 
Washingtonu trdijo obratno, ker 
pač vidijo v vsem naprednem in 
novem »komunistično nevarnost* 
za svojo družbeno ureditev. Zato 
ker sta dve kubanski letali pre-
leteli nad neko ameriško ribiško 
ladjo, ki ni imela oznak pri-
padnosti, so ZDA odločno pro-
testirale pri kubanski vladi in 
zagrozile, da bodo »sprejele us-
trezne ukrepe«. Kakšni so ti 
ukrepi, smo videli ob še ne tako 
pozabljeni ameriški blokadi Ku-
be. 

Na razorožitveni konferenci v 
Ženevi so končno, predvsem za-
radi uspešnega prizadevanja ne-
angažiranih držav - udeleženk 
konference, sklenili, da je treba 
najprej razpravljati predvsem o 
problemu prekinitve jedrskih 
poskusov. Med zasedanjem kon-
ference je SZ spet ponovila svoj 
predlog, naj bi sprejeli sporazum 
o nenapadanju med Atlantsko 
zvezo in Varšavskim paktom. 
Zahod je predlog zavrnil. Škoda, 
kajti tudi ta sporazum bi lahko 
pomenil odločilen korak na poti 
k popolni razorožitvi, zaradi če-
sar tudi zasedajo predstavniki 
11 držav v Ženevi. 

Čeprav so se razmere v Iraku 
po najnovejšem državnem pre-
vratu že dokaj uredile, pa posta-
ja Arabski polotok zanimivo 
prizorišče različnih dogodkov. 
Britanci tu še vedno nočejo sami 
sebi priznati, da je novi, na-
predni režim v Jemenski arabski 
republiki dejstvo. Zato rovarijo 
proti novi oblasti na najrazlič-
nejše načine. Med drugim nočejo 
priznati nove vlade. Zadnje dni 
pa je britansko topništvo celo 
streljalo na neko obmejno mesto 
v Jemenu. Jemenska vlada je 
poslala U Tantu obvestilo, v ka-
terem zahteva, naj OZN storijo 
potrebne ukrepe, ki bi prepre-
čili nadaljnjo agresivnost Velike 
Britanije, ki podpira strmogljav-
Ijeni monarhistični režim. Podmladkarji RK predajajo šopke delovnemu predsedstvu občin-

ske konference Rdečega križa. 



Razprava o občinskem družbenem načrtu 

Mnogo koristnih 
predlogov, 

V TOVARNI USNJA PRIHODNJE LETO 

Milijarda in pol bruto dohodka 

Pred kratkim je občinska od-
bor SZDL pripravil po vseh kra-
jevnih organizacijah SZDL javne 
tribune na katerih iso člani SZDL 
predlagali, kaj naj bi letošnji ob-
činski družbeni načrt upošteval. 
Namen občinskega odbora SZDL 
je bil, da bi se predlogi članov 
SZDL upoštevali pri dokončni se-
stavi osnutka občinskega družbe-
nega načrta. Značilno za razpra-
ve na javnih tribunah je, da je 
bilo mnogo koristnih predlogov, 
ki jih bo veljalo upoštevati, če 
ne letos, pa vsaj prihodnja leta. 

V nekaterih krajih so se sicer 
preveč naslanjali na občinska 
sredstva, čeprav teh ni veliko, 
medtem iko so ponekod predvi-
deli financiranje predvsem dz 
lastnih viirov. 

C E R K V E N J A K 
Predlagajo, da se cesta za zna-

no turistično postojanko Gomila 
preusmeri čez Peščeni vrh, Zu-
petince in Smolince. S tem bi se 
pot do te postojanke znatno 
skrajšala. Za ureditev te ceste bi 
Cerkven j ačani prispevali iz kra-
jevnega »samoprispevka 500 tisoč 
din. S prostovoljnim delom pa bi 
ustvarili vrednost v višini 250 ti-
soč din. Predlagajo, naj bi ob-
činski odbor odobril diz komunal-
nega sklada še 500 .tisoč din. S 
temi sredstvi in z delom bo to 
cesto moč urediti. 

L E N A R T 

V Lenartu so člani SZDL mne-
nja, da je letos potrebno končno 
urediti severno magistralo .in trg. 
Za asfaltiranje ceste je prispe-
vala 67 milijonov din republika, 
medtem ko naj bi domačini s pro-
stovoljnim delom pomagali tako, 
da bi se trg lahko asfaltiral vsaj 
do Breznika. Potrebno bo tudi 
podreti poslopje nasproti zadru-
ge v kateri je postaja LM in tr-
govska poslovalnica, kakor tudi 
zgradbo banke. Prav tako naj bi 
letos končno uredili gostilno in 
kulturni dom. Na javni tribuni 
so člani tudi predlagali, da se 
pristopi h gradnji kopalnega ba-
zena, ki je za Lenart nujno po-
treben. Mladina pa naj bi se lo-
tila izgradnje novega nogomet-
nega .igrišča. Glamii SZDL iz Ra-
dehove in Šetarove predlagajo, naj 
bi občina zagotovila strokovnja-
ka, ki bo vodil dela pri relugaci-
ji Globovnice, ki vedno bolj po-
plavlja. Potok bi kmetje (regulira-
li s prostovoljnim delom. Lenar-
čani so tudi predlagali, da se čim-
prej uredi trgovina s sadjem in 
zelenjavo. 

B E N E D I K T 
Benedičani se zlasti potegujejo 

za končno ureditev zadružnega 
doma, o čemer smo že obširno po-
ročali. Poleg tega predlagajo, da 
se uredi prostor pred kulturnim 
domom, kjer je sedaj sejmišče z 
javno tehtnico. Slednjo naj bi 
prestavili na bolj primerno me-
sto. Med drugim tudi predlagajo, 
da je potrebno pristopiti h grad-
nji ceste, ki bi (povezovala Bene-
dikt z Drvanjo. Za gradnjo te ce-
ste bi predvsem koristili sredstva 
krajevnega samoprispevka. 

G R A D I Š Č E 
Potrebno bo adaptirati prosto-

re osnovne šole v kateri bi ure-
dili 2 do 3 učilnice, kabinete, zbor-
nico, pisarno in šolsko kuhinjo. 
Iz sredstev krajevnega samopri-
spevka naj bi. uredili tudi avto-
busno postajališče in mrliško ve-
žo. Predlagajo tudi, da bi se ure-
dila javna tehtnica izven trga, 
kakor tudi, da bi se odprla nova 
trgovska poslovalnica v prostorih 
zadružnega obrata, ki bi nadome-
stila poslovalnico pri Šenekarju. 
Na javni tribuni so poudarili, da 
je potrebno dati prednost grad-
nji učiteljskih stanovanj, adapta-
ciji šole in ureditvi klubskega 
prostora. 

Z G. Š Č A V N I C A 
V kraju se kaže velika potreba 

po učiteljskih stanovanjih. Nič 
manjša potreba pa ni po stano-
vanjih za uslužbence zadruge in 
pošte. Zato predlagajo, da bi zgra-
dili večji »stanovanjsko-poslovni 
blok v katerem bi uredili potreb-, 
na stanovanja in poslovne pro-
store za zadrugo, trgovino in poš-
to. Občinski »ljudski odbor naj bi 
po njihovem predlogu prispeval 
4 do 5 milijonov dinarjev, ostala 
sredstva pa bi zagotovili pošta, 
šola in zadruga. Poleg tega meni-
jo, da je (potrebno urediti dvora-
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V obratu tovarne »usnja Sloven-
ske Konjice v Lenartu beležijo 
po priključitvi lenarškega obrata 
k temu kombinatu velik napre-
dek. Pod novim vodstvom je de-
lavcem tovarne usnja v Lenartu 
uspelo v lanskih zadnjih štirih 
mesecih proizvodnjo povečati za 
okrog 30 odstotkov. V celoti so 
lani protzvoidni plan dosegli s 
102 odstotka. Zanimivo je, da jim 
je uspelo pokriti Izgube, ki so pod 
prejšnjo upravo ob predaji po-
slov znašale okrog 14 milijonov 
dinarjev. Skratka, v lenarški to-
varni usnja so lansko poslovno 
leto zaključili ,s pozitivno bilan-
co. Obratovodja usnjarne meni, 
da je osnovni razlog za izboljša-
nje stanja v izboljšani .organiza-
ciji dela. 

Letos »imaj'0 v tovarni usnja 
velike načrte. Proizvodnjo name-
ravajo povečati »od lanskoletnih 
450 milijonov din na pol milijar-
de. V tem letu se bodo tudi lotili 
preusmeritve proizvodnje na eden 
proizvod. Kljub temu, da bodo 
•notranjost tovarniških objektov 
preurejevali »in preuredili lopo »ob 
glavnem poslopju, bo proizvod-
nja normalno potekala. Tako ra-
čunajo, da bodo prihodnje leto 
začeli z novo proizvodnjo. Izde-V 

lovaili bodo izključno telečji boks 
po katerem je na domačem in tu-
jem trgu veliko povpraševanje. V 
prihodnje se nameravajo bolj ori-
entirati »na tuji trg. Pretežno na-
meravajo izvažati v Sovjetsko 

PODRUŽABLJANJE GOZDNE PROIZVODNJE 
V SLOVENSKIH GORICAH Piše ing. 

Hinko Spendl 
(Drugo nadalj.) 

Posebnosti gozdov »na pod-
ročju Slovenskih goric in v Prek-
murju zahtevajo prijeme in re-
šitve, ki jih bo treba predhodno 
izvesti, »da se »bo odvijalo podru-
žabljanje gozdov tako kot v os-
talih območjih, kjer so osnovna 
pogoji že »doslej »od narave dani 
•in kooperativna gozdna proizvod-
nja .ne »bo naletela na objektivne 
ovire v svojem razvoju. 

Uvodno navajamo nekaj sta-
tističnih podatkov o »stanju gozdov 
na »območju »občine Lenart v Slov. 
goricah. 

Gozdovi družbene lastnine »ob-
segajo cca 650 ha in so porazde-
ljeni med štiri gospodarske (or-
ganizacije. Za te gozdove je iz-
delan gozdnogospodarski načrt. 
Gospodarjenje je oddelčno. 

Gozdovi v državljanski lastnini 
zajemajo 4.860 ha .na območju 
58 kat. občin. Gozdnih lastnikov 
je 3.360, ki posedujejo 6.383 gozd-
nih parcel. Delež vseh gozdov v 
občini Lenart v Slov. goricah je 
21 % Od tega je gozdov SLP 
2,3 °/0 in zasebnih gozdov 18,7%. 
Gozdne površine se po lastništvu 
med »seboj močno prepletajo. 

Gornji podatki zrcalijo tipično 
deficitarno gozdno območje z 
močno razdrobljeno lastninsko in 
parcelno strukturo. Analiza te 
strukture je zelo neugodna za 
pristop k podružaibljanju gozdne 
proizvodnje po načelu »od last-
nika do lastnika«. Gospodarjenje 
s temi gozdovi je posamično, brez 

gozdnogospodarskega načrta. Še 
najbolje ga lahko označimo kot 
»vrtičkarstvo«. 

Prikaz strukture gozdnih povr-
šin po parcelah: 

Zasebni parcel 
gozdovi % 

do 0,50 ha 3.074 48 

od 0,50 — 1,00 ha 1.600 25,2 
od 1,00 — 2,00 „ 1.170 18,3 
od 2,00 — 3,00 „ 290 4,5 
od 3,00 — 4,00 „ 107 1,7 
od 4,00 - 5,00 „ 67 1 
od 5,00 — 10,00 „ 66 1 
od 10,00 — 15,00 „ 5 0,1 
nad 15,00 „ 4 0,1 
Skupno: 4.860 ha gozd. in 6.383 p. 

Po tem prikazu je razvidno, da 
je vseh gozdov »do površine 3 ha 
96 % in le 4 % gozdnih površin, 
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USTANOVLJENA OBC. 
TURISTIČNA ZVEZA 

(Nadaljevanje s 1. strani) 
tem, »kako bi se naj uredili ribni-
ki v Hrastovcu, turistično zani-
mive voličinske jame, postojanka 
v Zavrhu, kopalni bazen v Le-
nartu itd. Poudarili so tudi, da bo 
občina pomagala tam, kjer se bo-
do prebivalci tudi »sami založili 
bodisi s prostovoljnim »delom ali 
z denarnimi prispevki. N»a seji je 
bili imenovan iniaiativni odbor ob-
činske turistične zveze. Za pred-
sednika so imenovali tov. Jelko 
Firbas. 

zvezo. V obratu usnjarne računa-
jo, da »bodo s preusmeritvijo pro-
izvodnje že v prvem letu, torej 
1964. leta ustvarili'1 »milijardo in 
pol bruto dohodka. V naslednjem 
letu naj bi se celo povečal na 2 
milijardi din. Postopek ipri pre-
usmeritvi proizvodnje bo nekoli-
ko daljši, zaradi dobave novih 
strojev deloma iz inozemstva, de-
loma .pa iz Konjic. Obstoječe na-
prave »bodo »namreč v glavnem 
morale biti zamenjane. Ce bi ne 
bilo teh objektivnih »razlogov, bi 
verjetno z novo proizvodnjo lah-
ko začeli že letos. 

Kljub temu, da trenutno še ne 
potrebujejo nove delovne sile, se 
je že 'prijavilo 50 ljudi, ki se že-
lijo zaposliti. Novo delovno silo 
bodo zaposlili šele začetkom pri-
hodnjega leta, ko bodo začeli z 
novo proizvodnjo. Skupaj name-
ravajo zaposliti 70 novih delav-
cev, od tega okrog 30 žensk. Novo 
deovno isilo bodo ipriučili in jo 
specializirali za posamezne delov-
ne operacije. Letos bodo porušili 
poslopje v katerem je sedaj upra-
va. Pisarne za upravo pa name-
ravajo urediti nad sedanjo žago, 
kjer bo v bodoče skladišče. Oko-
lje tovarne bodo' zasadili s cvetli-
cami in drugim zelenjem, da bo 
videz čim lepši. 

Nedvomno je, da so uspehi le-
narškega usnjarskega obrata ve-
liki, »kar je tudi zasluga delavcev, 
zato bi kazalo, da v interesu še 
večje proizvodnje pristojni orga-
ni poživijo delo obratnega delav-
skega sveta, sindikalne organiza-
cije in osnovne organizacije ZK. 

-ec 

RADIOAMATERJI 
POZOR! 

Ce hočete bilti povezani s 
svetom, ste najlažje preko 
radio veze. Odtod tudi tako 
veliko zanimanje za radio-
amaterske »klube, ki jih ima-
jo celo v manjših krajih »ka-
kor Lenart. Radioamaterji 
nedvomno mnogo prispevajo 
k povezovanju tudi raznih 
narodnosti in mnogokrat pre-
prečijo najhujše nesreče. 
Mnogi ljudje se imajo za-
hvaliti prav radioamaterjem, 
ki so jim pomagali Lzposlo-
vati zdravila, ki so večkrat 
v zadnjem hipu rešila člo-
veško življenje. Torej se ra-
dioamaterji ne ukvarjajo »sa-
mo s tehniko, temveč tudi 
z velikim humanim delom. 
Nekateri predlagajo, da bi v 
Lenartu ustanovili radioama-
terski klub. Odločili smo se, 
da prav pokrenemio akcijo s 
tem, da vljudno prosimo vse 
tiste, ki imajo smisel za ra-
diotehniko, zasti pa tiste, ki 
so služili v JLA v edinicah 
veze, da nam pošljejo vsaj 
do 15. marca 1963 svoje toč-
ne naslove. Naš naslov: 
Uredništvo »Domače novice« 
Lenart, Ptujska cesta 3. 



MNOGO KORISTNIH 
PREDLOGOV.. . 

(Nadaljevanje z 2. strani) 

no tza kulturno prosvetne namene. 
Na razpolago imajo okrog 300 ti-
soč din, letos naj bi iz krajevnega 
samoprispevka prispevali okrog 
500 tasoč din. Nekaj sredstev naj 
bi prispeval občinski ljudski od -
bor, nekaj pa bi domačini opra-
vili s prostovoljnim delom. 

J U R O V S K I D O L 
Izboljšati je potrebno zaloge v 

trgovski poslovalnici, urediti kra-
jevno gostilno, dokončno določiti 
traso ceste skozi Gasteraj, zgra-
diti učiteljska stanovanja, uredi-
ti vodovod in javno razsvetlja-
vo. O item, kol iko naj bi kdo pri-
speval sredstev, pa ni predlogov. 

S E L C E 
Na javni tribuni so bili mnenja, 

da j e zdravstvena postaja nujno 
potrebna. Predlagajo, da naj bi 
nekaj sredstev prispevala občina, 
nekaj pa bi jih sami zbrali. V 
kraju je že precej časa problem 
učnih prostorov za nižje razrede, 
ki bi bili bolj pri roki odročnim 
krajem kakor so Selce lin Rogoz-
raica. Predlagajo, da bi se odku-
pila primerna kmečka hiša in se 
preuredila v učilnico. Na razpola-
go imajo 300 tisoč dinarjev. Ra-
čunajo na podporo občine tudi v 
tem pogledu. 

Z A V R H 
Poleg tega, da se pridružujejo 

Sedčamom glede ureditve zdrav-
stvene postaje v Selcih, še pred-
lagajo gradnjo cenenih stanovanj-
skih b lokov za delavce kmeti j -
skega gospodarstva. V zvezi z na-
jemnino pri starih zgradbah m e -
nijo, naj bi ostala v celoti hišnim 
svetom za najnujnejša popravi-
la. Za izboljšanje turizma pred-
lagajo naj bi se uredila cesta Sp. 
Veličina — Zavrh do zadružnega 
doma. 

V O Iv I C I N A 
V tem letu naj bi se uredila 

javna mostna tehtnica. Letos naj 
bi se tudi adaptirala bivša dvo -
rana Partizana, ki naj bi služila 
za šolsko kuhinjo in telovadnico. 
V zadružnem domu bi lahko ure-
dili tudi gostišče, ker j e že inven-
tar na razpolago. Za raziskavo 
voličiniskih jam naj bi določili d o -
ločena sredstva. Na javni tribuni 
v Voličini so še predlagali, da bo 
potrebno zgraditi učiteljska sta-
novanja. 

O Lokavcu žal ne moremo po-
ročati, ker se člani SZDL še niso 
sestali. Gotovo pa so tudi v tem 
kraju precejšnje potrebe. 

Na kancu naj ugotovimo, da je 
mnogo predlogov, vendar pa je 
za letošnjo realizacijo premalo 
sredstev. Prav pa je, da pristojni 
organi ob razpravi predloga o b -
činskega družbenega načrta na 
zborih občanov pojasnijo, zakaj 
določeni predlogi to leto, oziroma 
spoh ne bodo mogli biti upošte-
vani. Seveda pa bo potrebno 
predloge temeljito pretresti in 
pretehtati, kajti mnogo je takih, 
ki 90 tega zares vredni. 

Občni zbor ZROP 
Na nedavnem občnem zboru 

častnikov lin podčastnikov občine 
Lenart, katerega so se udeležili 
delegati iz 7. osnovnih organiza-
cij, so v navzočnosti predsednika 
občinskega odbora SZDL raz-
pravljali o doseženih uspehih in 
bodočih nalogah. Pred začetkom 
občnega zbora je 'bilo CVAR MIR-
KU, predsedniku občinskega od-
bora podeljeno visoko odlikovanje 
za zasluge v tej organizaciji. Na 
zboru so ugotovili, da lani niso v 
celatii izpolnili plana predavanj, 
tesno pa so se povezali s strelski-
mi družinami s tam, da so poma-
gali tudi pri ustanavljanju teh. 
Ugotovili so, da se člani združe-
nja aktivno uvel javl jajo v raz-
nih organizacijah lin društvih. 
Lani so tudi uspeli 100 odstotno 
vključiti »vse rezervne častnike 
in podčastnike v organizacijo 
ZROP. V bodoče b o d o posvetili 
vso skrb množičnim pripravam 
prebivalstva na obrambo, četudi 
ni nobene nevarnosti za vojno. 
Predlagali so 'tudi, da bi kazalo 
razmišljati o ustanovitvi društva 
radioamaterjev. -ec 

Poslano na naš naslov: 

Potrd i la za ž a g a n j e 
lesa i m a m o , v e n d a r . . . 

Tiiije kmetovalci iz Jurovskega 
dola ®o nam poslali pismo v ka-
terem med drugim pravijo, da so 
kmečki proizvajalci prizadeti, ker 
ni žage, kamor bi lahko odpeljali 
les na žaganje, čeprav imajo ne-
kateri že več mesecev dovoljenje 
za žaganje na žagi v Lenartu. Če-
prav so imeli dovol jenja, j im v 
Lenartu niso hoteli razžagaiti že 
od 15. decembra 1962 dalje. 
Kmet je so seveda prizadeti, ker 
bi v sedanjem 'zimskem času lah-
ko opravili delo za katerega pale-
ti večkrat nimajo časa. Avtorj i 
pričujočega sestavka pričakujejo, 
da bodo odgovorni l judje iz upra-
ve ljudskega odbora odgovorili, 
kako bo končno urejeno z žago 
v Lenartu, oziroma k j e sploh bo 
in kdaj bo začela obratovati. 
K. A., K. R., L, P. Jurovski dol 

D O P I S U J T E 
v »Datnalc 

nwiu>« 

ham pišejo 
DEJAVNOST KROŽKOV NA 

SOLI GRADIŠČE 

Med krožki na gradiški šali se 
je v zadnjem času uveljavil zlasti 
lutkarski. Letos so člani tega 
krožka nastopili z igrico »Čarobni 
klobuk«. Igralski krožek se sedaj 
uči igrico »Kekec in Mojca«. Na-
stopil bo proti koncu šolskega 
leta. Zelo delaven na gradiški 
šoli je tudi kuharski krožek v 
katerem se udejstvuje mnogo 
učencev. Pionirji pa poleig tega 

studi pridno igrajo šah. Na šoli 
deluje tudi tehnični krožek, ki ga 
prizadevno vodi tov. Ivo Štrakl. 
Udejstvovanje učencev v 'tem 
krožku je nekoliko otežkočemo 
zaradi popoldanskega dela, zlasti 
bolj odaljenim. Ta krožek dela 
tudi v neprimernih samostanskih 
prostorih, ker v šali mi primernih 
prostorov, zato se tudi mi pote-
gujemo za to, da bi šola dobila 
nove učilnice. Ivan Veršič 

Osnovna šola Gradišče 

Zanima me, koliko stanejo pri 
»Potrošniku« v Lenartu enofazni 
elektromotorji. Zanima me tudi, 
če lahko kmetovalci elektromo-
torje dobijo na kredit? 

R. A. Osek 
Enofazni elektromotor 1,1 K W 

s 1445 o/minuto stane 52.000 din. 
Na kredit lahko dobijo samo ose-
be, ki so v rednem delovnem 
razmerju. 

Franček Ploj 
•direktor »Potrošnika« 
Lenart 

Kmetijsko gospodarstvo Lenart 
(sedaj KZ Lenart) izvaja aronda-
cjo na površinah v Spodnjem 
Porčiču. Zanima me, koliko povr-
šin bo še zamenjanih v aronda-
cijskem postopku, v katerih kra-
jih, ali je arondacija po zakonu 
obvezna in kdo so člani aronda-
cijske komisije? 

V. V. 
Zg. Žerjavci 

Na podlagi 53. in 54. člena za-
kona o izkoriščanju kmetijskih 
zemljiišč (Uradni list FLRJ št. 
43-707/59) je arondacija dopust-
na ob pogojih, ki j ih predvideva 
republiški odlok (Uradini list 
LRS, št. 17-105/60) k o pravi, da 
je arondacija dopustna, ako je 
minimalni odstotek 25% vseh 
kmetijskih zemljišč že v uporabi 
kmetijske organizacije. 

Glede na to, da v celoti izpol-
njujemo pogoje za arondacijo, bo 
svet za kmetijstvo pri občinskem 
ljudskem odboru Lenart izdal do-
vol jenje za izvedbo arondacije 
dela Spodnjega Porčiča, Starega 
iPorčiča, Zg. Senarske in dela 
Radehove, kar se razprostira 
med obema cestama Lenart -
Gradišče. 

V perspektivi imamo namen 
povezati - združiti nastali -kom-
pleks preko Zg. in Sp. Senarske 
pod cesto Lenart - Cerkvenjak 
s kompleksom v Zg. in Sp. Ver-
janah, ter del Brengove in Ca-
gone, kar je v skladu z osnovnim 
načrtom kmetijske in gozdarske 
proizvodnje za občino Lenart. 
Arondacijska komisija je bila 
izvoljena na seji sveta za kme-
tijstvo pri ObLO Lenart in jo 
sestavljajo Kralj Franc, predsed-
nik, člani: Štelcer Ludvik in 
Hafner Fanika. 

Direktor K G Lenart 
vet. Ivo Rapoc 
zainj Polegeg 

Po poklicu sem lončar in pečar 
ter sem zaposlen pri privatniku. 
Nazadnje sem bil včlanjen v sin-
dikalno podružnico pekarne in 
dimnikarstva. Ker pa se je ta 
podružnica priključila drugi, ne 
vem kam naj se vključim, oziro-
ma na koga naj se obrnem za 
pojasnilo. Prosim za nasvet. 

P. F. Lenart 
Po našem mnenju se vključite 

v sindikalno organizacijo, kaiteri 
se je priključila pekama. To se 
pravi, da se morate včlaniti v 
sindikalno podružnico trgovskega 
podjetja »Izbira« Cerkvenjak, 
kamor sta se omenjeni podružnici 
priključili. Za podrobnejša poja-
snila se obrnite na občinski sin-
dikalni svet (Franc Kralj pred-

sednik, Mirko Košmerl, tajnik). 
Za urednštvo: 
Štefanec Tone 

Ali lahko poravnam naročnino 
na upravi »Domačih novic« in če 
lahko stori kdo drug namesto 
mene? K. A. Jurovski dol 

Nič ne skrbite. Naročnino boste 
plačali pismonoši, ki Vas b o ob i -
skal enkrat aprila ali maja. T o 
velja za vse naše naročnike. Na 
upravi naročnine ne sprejetnamo, 
ker imamo s rtem preveč nepo-
trebnega dela. Upamo, da je na-
ročnikom prav, če jih obišče 
pismonoša. 

Za urednštvo: 
Štefanec Tone 

O gradnji razglednega stolpa v 
Zavrhu sem že veliko slišal. Za-
nima me, kdaj bo končno otvo-
ritev? J. M. Cerkvenjak 

Turistično društev v Zavrhu j e 
bilo ustanovljeno komaj pred 
enim letom. Gradnja tako po -
membnega in velikega objekta 
kot j e razigledni sitolp, se ne da 
končati kar čez noč ali v nekaj 
mesecih. Potrebna je lokacija, 
potrebni so načrti, gradbeno d o -
vol jenje itd. Društvo se je tudi 
lotilo nabiralne afcaije in prosto-
voljnega dela. Posamezniki so 
Opravili 150 do 200 prostovoljnih 
delovnih ur, ali d o 20 delovnih 
dni. Naš kraj j e zelo prizadela 
tudi toča, ki j e delo nekoliko za-
vrla. Kl jub sedanji zimi društvo 
ne počiva. V 'tem času pripravlja 
plane, ki jih 'bo realiziralo, kadar 
bo primeren čas. Ce ne bo teh-
ničnih in elemenitanniih ovir, bo 
razgledni stolp predan svpjemu 
namenu že v letošnji poletni tu-
ristični sezoni. 

Janez Karo 
predsednik Turističnega 
društva »Rudolf Maister-
Vojanov« Zavrh 

Kolikšni so prevozni stroški z 
rešilnim avtomobilom na 1 km 
in ali morajo kmečki zavarovanci 
v celoti sami plačati prevozne 
stroške. Vem za primere, da so 
plačali samo 10 odstotkov? 

B. K. Vitomarci 
Cena za 1 k m prevožen z rešil-

nim avtomobilom je 85 din. 10. ^ 
člen Zakona o zdravsfrenem za-
varovanju kmetijskih p r o i z v a j a l -
cev določa, da osnovTlo zdrav-
stveno zavarovanje obsega tudi 
prevoz z rešilnim vozom, kadar 
je tak prevoz iz zdravstvenih raz-
logov nujno potreben in sicer: 

1. č e gre za osebo, ki j e Zbo-
lela za nalezlj ivo boleznijo in j e 
zdravljenje v bolnišnici obvezno; 

2. č e gre za osebo, ki je zbo-
lela za duševno boleznijo in je 
nevarna za živl jenje drugih; 

3. če gre za osebo, ki se je 
življenjsko nevarno poškodovala 
ali glede katere so nujni zdrav-
niški posegi v bolnišnici. 

Nujnost prevoza odredi zdrav-
nik z napotnico. Za prevoz pod 
točko 1 in 2 plača sklad kmet i j -
skega zavarovanja 100%, pod 
točko 3 plača kmetijski proizva-
jalec 10%, v vseh ostalih pr ime-
rih pa slednji plača 100%. 

Upravnik Zdravstvenega 
doma Lenart 
dr. Franc Gabršček 



ih Sliki Za pusta j e bilo veselo 
Letos j e toilk) za pusitne dni v 

naši občini bol j veselo kakor 
prejšnja leta. Veselo razpoloženje 
so začeli že Sindikalni občni zbori 
po katerih so se kolektivi zaba-
vali pozno v noč. Potrudile so se 
tudi družbene organizaaije, ki so 
ponekod .priredile celo dvodnevne 
zabave. Smeha, šal in veselja je 
bilo povsod več kot dovoj . Zdi 
se, da je ptujski karneval vplival 
tudi na razpoloženje v naši o b -
čini, saj smo opazili precej več 
maškar kakor prejšnja leta. V 
Lenartu pa se j e na sam pulst 
razvila živopisna povorka v ka-

teri so šli otroci iz vrtca in šolarji 
lenarške šole. 

Po vaseh so se za pustne dni 
pridno podili pustni orači, ki se 
niso Odrekli lepim krapom in dru-
gim dobrotam. Precej jih je pri -
šlo celo v pisarne ljudskega od -
bora, k jer j i m seveda niso mogli 
postreoi, medtem k o so zunaj 
mnogo dobili. 

Pust, dan vseh norcev je mimo. 
Preživeli smo ga v zadovoljstvu 
to v prepričaniju, da ga borno 
prihodnje leto spet doživeli še 
lepšega in bol j veselega. 

Razpravljali bodo o ustavi 
in statutih 

Na občnem zboru sindikalne 
podružnice zdravstvenih delavcev 
so med drugim ugotovili, da so 
člani njihove podružnice delovali 
v samoupravljanju, na seminar-
j ih to na raznih strokovnih pre-
davanjih. Lani so tudi priredili 
strokovno ekskurzijo na Debeli 
Rtič. Veliko zanimanje je bilo 
zlasti za ustavo o kateri so člani 
te podružnice poslušali predava-

nje. Sindikat prosvetnih delav-
cev se je priključil akcij i za 
zbiranje prispevkov za prizadete 
po toči v naši občini. Zbiral pa 
je tudi prispevke za poplavljena 
območja v drugih krajih države. 
Na občnem zboru so med drugim 
sklenili, da bodo pripravili pre-
davanja o ustavi, občinskem sta-
tutu in o statutu zdravstvenih 
ustanov. 

OBČNI ZBOR SINDIKALNE PODRUŽNICE^ 

uslužbencev ObLO, banke in post. LM 
Na občnem zboru sindikalne 

podružnice ObLO, banke to po -
staje l judske milice so v nedeljo 
24. februarja razpravljali o tem, 
da je sindikat uspešno sodeloval 
pri uveljavljanju novega plačne-
ga sistema, zlasti ma ObLO. V 
tem pogledu bo tudi naprej din-
temzivno delal. Na občnem zboru 
so omenili, da je sindikat manj 
uspešno sodeloval pri sistemati-
zaciji delovnih mest. Premalo se 
j e tudi ukvarjal s tem, k je dobiti 

in kako zaposliti visoko ali višje 
kvalificirani kader. Kritično so 
ocenili na zboru mnenje, da re-
ferenti niso ažurno vršili svojega 
dela. To je bilo v nekaterih pri -
merih res, vendar j e glavni vzrok 
v tem, da nekateri referenti niso 
zasedali kvalifikaciji to sposob-
nosti primernih mest. Na občnem 
zboru so poleg tega še govorili 
o letovanju v Puli, o telesni vzgo-
ji, izobraževanju, koriščenju do -
pustov, o uvel javl janju člantov 
sndikata v družbenem življenju. 

OBČNI ZBOR PARTIZANA LENART 

Atletika in nogomet 
poglavitni panogi 

16. februarja j e bil redni letni 
občni zbor T V D »Partizan« Le-
nart Na občnem zboru so raz-
pravljali o dejavnosti v preteklem 
letu, k o j e bila zlasti uspešna na 
atletskem in nogometnem podro-
čju. Pred zaključkom občnega 
zbora so za predsednika društva 
ponovno izvalili Davorina Poliča. 
Predstavniki občinskega komite-
ja ZK to občinskega odbora 
SZDL so se pogovarjali z navzo-
č imi predstavniki okrajne to re -
publiške zveze za telesno vzgojo 
ter sklenili, da se ustanovi Ob-
činska zveza za telesno vzgojo, 
ki b o pospešila ustanovitev novih 
telesno vzgojnih društev v občini. 

Atleti so laini tekmovali ob žici 
okupirane Ljubljane to v Ptuju 
po slovenj egoriških partizanskih 
poteh. Na prvem tekmovanju so 
dosegli drugo mesto, na drugem 
pa prvo mesto. Tudi v Gorišnici 
so domači tekači izasedli p rvo 
mesto. Mladi tekmovalci lenar-
škega Partizana so sodelovali tudi 
na republiškem atletskem »C« 
prvenstvu, k jer so člani zasedli 
prvo mesto to dobili prehodno 

zastavico v trajno last. Nogome-
taši lenarskega Partizana so se 
lani pomerili .z moštvi neuradne 
slovenj egoriške nogometne l ige 
31 krat. V te j ligi so p o zaključku 
tekmovanja zasedli tretje mesto. 
Aktivna j e bila tudi rokoborska 
sekcija, ki j e na republiškem pr-
venstvu zasedla dve prvi mesti, 
2 drugi in 2 itratji mesti. Clarii 
lenairškega Partizana so se lepo 
izkazali tudi v partizanskem mno-
goboju to v krosu. Na občnem 
zboru so izrekli posebno prizna-
n je Jožetu Vidrihu, Rudiju Za-
keljškm Radu Mejovšeku, Emi 
Zakeljšek, Dragu Šinkovcu in 
Viliju Potočniku. Poleg tega so 
zaslužili še posebno pohvalo za 
aktivno dello v društvu Franc 
Polanec, Peter Doki, Zdravko 
Vogrin, Franc Ditner in Ivan 
Podgoršek. 

Na občnem zboru so poudarili, 
da je potrebno predvideti v pro-
gramu dela za prihodnje obdobje, 
ki ga bodo sestavili na prvi seji 
upravnega odbora, kalko razširiti 
vrste /telesnoviagojnega društva 
z novimi člani. - ec -

V BESEDI 

Delavska univerza občine Lenart je letos priredila okrog 50 predavanj 
po vaseh in delovnih kolektivih. Poleg tega sta z uspehom končali 
šoli za življenje v Gradišču in Cerkvenjaku, zaključena pa je tudi 
Večerna politična šola. Na sliki: Alžirski študent Mohamed Said pre-

dava v lenarškem klubu o Alžiriji. 

Organizacije RK v občini se zlasti uveljavljajo na področju krvoda-
jalstva. Samo v Voličini, ki sodi glede tega med boljše organizacije, 
je lani kri darovalo 198 prebivalcev. V občini je leta 1962 778 krvo-
dajalcev dalo 195 tisoč kubikov krvi. Na sliki: rentgenski pregled 

pljuč pred odvzemom krvi v Zdravstvenem domu Lenart. 

V občini je vse do nedavnega deloval samo eden pevski zbor, če 
izvzamemo pevske zbore na šolah. Zadnji čas se je Ienarškemu zboru, 
ki ga prizadevno vodi Zinka Pavel, pridružil še 70 članski ženski zbor 
v Cerkvenjaku, ki se bo prvič predstavil za Dan žena. Na sliki: 

lenarški pevski zbor med nastopom. 



Uspešen nastop 
mladih 

Nedvomno smo bili nekateri 
presenečeni nad igro posamezni-
kov ob zadnjem nastopu mladin-
ske dramske sekcije pri lemar-
škem prosvetnem društvu, ki je 
uprizorila vsebinsko in scensko 
nezahtevno igro ali boljejcomedijo 
»Ubijalec«. Posamezniki) ki j'ih 
malokdaj vidimo na odru, neka-
teri so morda celo prvič nastopili, 
so pokazali več kot povprečen 
talent. Morebiti 'bi jih nekaj ime-
novali: Štefko Fras, Adela Šnaj-

dar in Jože Zunko. Ti bodo vse-
kakor v bljižnji bodočnosti lahko 
prevzeli zahtevnejše vloge poleg 
nekaterih renomiranih igralcev, 
ki so tudi v tej igri nastopili. 
Prireditev kot celota je bila do-
bra, kar je zasluga vseh nasto-
pajočih, zlasti pa omenjenih. Re-
žiserka Jurmanova je iz mladih 
igralcev znala 'izvabiti kolikor se 
je dalo. Nastopajoči z režiserko 
zaslužijo tem večjo pohvalo že 
zaradi pogojev v katerih so vadili 
igro. V sedanjem mrazu nikakor 
nd bilo prijetno vaditi v nezakur-
jeni dvorani lenarškega kultur-
nega doma. 

Matejev Matija na odru 
v Zgornji Ščavnici 

Dramska sekoija prosvetnega 
društva v Zgornji Ščavnici je v 
nedeljo 24. februarja uprizorila 
igro »Matajev Matija«. Igralci so 
se zelo potrudili. Majhno dvorano 
kulturnega doma so do zadnjega 
kotička napolnili gledalci. 

Preminul je Fric Murgl 
GASILEC IN SEDLAR 

Pred dnevi se je za vedno po-
slovil od Gradiščanov dolgoletni 
gasilec to sedlar. V gasilski or-
ganizaciji se je uspešno uveljav-
ljal polnih 33 let. Bil je tudi 

Malomarnost staršev povzročila smrt otrok 
Ponoči in podnevi mora biti 

pripravljen. Smrt preži na vseh 
koncih. Človeško življenje je več-
krat odvisno od brzine, spretnosti 
in požrtvovalnosti voznika rešil-
nega avtomobila. Anton Zelez-
nikar iz Lenarta nam je o svojem 
poklicu, težavah in veselih tre-
nutkih povedal: 

bližini tega krafa se je opekel 
triletni fantek. Ko sem prispel na 
kraj nesreče, sem videl strahoten 
prizor: otrok še živ, toda nespo-
soben za kakršenkoli zdravniški 
poseg, saj je bil že skoraj zogle-
nel. Takoj za tem je umrl. Štiri-
najst dni po tem dogodku se je 
zgodil isiti slučaj v bližini Oer*-

z zdravniško napotnico to v za-
res nujnih primerih kot so na 
primer poškodbe, porodi. 

Rešilni avtomobil in njegov 
voznik sta iz dneva v dan in iz 
noči v noč v pripravljenosti. De-
lovni dan je vedno daljši od 8 ur. 
Mislimo na to, ko kličemo rešil-
no postajo! 

' ' » ^ ^ K G N / V KRIŽANKA 

— Od kdaj se ukvarjate s šo-
ferskim poklicem in od kdaj ste 
šofer pri rešilni postaji? 

—-Pri vašem poslu ste gotovo 
doživeli kak težak trenutek. Ali 
nam hočete enega podrobno opi-
sati? 

— Kaj pa vesele dogodivščine? 
— Kaj bi svetovali bolnikom, 

ki jih prevažate v bolnišnico? 
Voznilk motornega vozila sem 

od deta 1949. leta, medtem ko sem 
zaposlen pri Rešilni postaji Le-
nart od 1955. leta. 

Pred enim ali dvema letoma se 
je pripetilo, da so iz Vidma ob 
Ščavnici klicali nujno pomoč. V 

kvenjaka. Oha slučaja sta se pri-
petila .zaradi skrajne malomar-
nosti staršev, ki so dovolili, da 
so bili otroci v bližini ognja iter 
se igrali z vžigalicami, starši pa 
so odšli od doma. Takih dogod-
kov je bilo v času mojega služ-
bovanja še več. 

Veselih dogodkov je bilo tudi 
več, zame pa je bil najveselejši 
dan, ko sem dobil novi rešilni av-
tomobil, ki mi s pridom Služi 
za prevoz pravih bolnikov to tu-
di pijančkov, ki me zlasti zapo-
slujejo ob raznih praznikih. 

Bolnikom svetujem, da se po-
služujejo rešilnega avtomobila' le 

NAVODILO REŠEVALCEM 
SLIKOVNE KRIŽANKE 

Zgornja križanka je preprosta 
to pri reševanju zahteva malo 
truda. Rešujte jo rtako, da si ogle-
date sličico ali besedo to v 
usitrezni prostor vpišite besedo, 
ki jo ponazarja slika. Rešitve pi-
šite vedno v smeri, ki jo kaže pu-
ščica. 

STROGO Z A U P N O 

Fric Murgl med svojimi konjički 

odliikovan za 20. to 30. letno ve -
stno službovanje in za uspešno 
vodenje pionirske desetine. 

Gradižčani so preminulega 
Murgla poznali tudi kot dobrega 
sedlarja, ki jim je storil prene-
katero uslugo. 

FILMSKI SPORED 
GRADIŠČE 
10. III. ob 9. to 19. uri: »STA-

RI RUMENKO«, ameriški bar-
vni film. 

17. III. ob 15. in 19. uri: 
»DNEVNIK ANE FRANK«, an-
gleški kinemaskopski film. 

VOLIČINA 
10. III. ob 15. m 18. uri: »PO-

SLEDNJI BODO PRVI«, nemška 
psihološki f i l m 

17. III. ob 15. dn 18. uri: »KI-
TAJSKI ZID«, italijanski barvni 
film. 

PRIMANJKLJAJI IN VIŠKI 

Vsako leto delamo inven-
ture to ugotavljamo manke 
to viške. Ti so seveda lahko 
različni, vendar neka meja 
nekje mora biti. Po nekate-
rih podatkih lahko sodimo, 
da so reaimo trgovska pod-
jetja to gostinsko podjetje 
v tem pogledu pretiravali. 
Koliko je pri tem poštenosti 
ali nepoštenosti ne moremo 
trditi. Sumljive pa so le šte-
vilke na primer, da je bilo 
v centralnem skladišču go-
stinskega podjetja Lenart 
ugotovljeno 448 tisoč din 
manka, kakor temu pravijo 
v strokovnem jeziku ali pa, 
da so v rtrg. poslovalnici Dr-
vanja ugotovili 276.424 din 
manka. Po mnenju tistih, ki 
iso to ugotavljali, sta za man-
ke v navedenih primerih |od-
govoma Janez Ellbl to Jože 
Merdaus. Ugotovili so tudi 
več viškov, ki v dveh prime-
rnih presegajo 50 tisoč din. 
Mimo takih pojavov ne mo-
remo zaprtih oči to brez jav-

ne kritike, ne moremo pa tu-
di mimo poostrene kontrole, 
ki je nujno potrebna. 

PRAH V DVORANAH IN 
LOKALIH 

Morebiti bi ne (imelo po-
mena izgubljati besed zaradi 
prahu, ki ga je povsod do-
volj, toda če gre za prašne 
'klopi, 'stole, mize v naših 
dvoranah kulturnih domov 
to v drugih javnih lokalih, 
potem moramo o tem nekaj 
reči tudi v naši rubriki. Ne-
kam v navado je že prišlo, 
da ob raznih prireditvah ne 
brišemo na veliko zaprašenih 
'klopi ali stolov. Tisti, ki po-
mislijo na to, isedež pred-
hodno obrišejo ponavadi z 
robcem. S čaim bi sicer tudi? 
Da so Stvari take, nam potr-
juje tudi stanje v lenarškem 
kulturnem domu. Zadnjič, ko 
je bila ligra »Ubijalec«, so 
se ljudje ura veliko med seboj 
opozarjali na |prah, ki ga je 
bio povsod dovodj, pa tudi 
pajčevine ni manjkalo. Do-
bro je, da pajčevtoa ne ško-
duje obleki, ni pa dobro, da 

prah škoduje, kajti če bi ne 
škodoval, ga morebiti ne bi 
kazalo sploh brisati. Cemu 
odvečno delo? 

PEČENICA IN TELETINA 

Pa smo spet v časopisu, 
bodo dejali prizadeti in mor-
da izrekli kako pikro na ra-
čun urednika. (Dobno, da ima 
trdo kožo!). Toda kaj hoče-
mo. Odkrivati moramo po-
jave v interesu občanov to 
naših bralcev. Z našo kritiko 
želimo število nepotrebnih 
pojavov zmanjšate kolikor se 
da. Torej k stvari. Mnogi se 
vprašujejo zakaj v lenarški 
mesnici ni moč dobiti pečenic, 
čeprav jih izdeluje »Mesni-
na« v Voli/čini, še bolj kri-
tične pa so pripombe na 
račun protekcije pri telečjem 
mesu. Nekateri, celo iz Ma-
ribora, si lahko privoščijo 
kvalitetnejše meso, saj ga 
hranijo pod pultom, medtem 
ko marajo domačini včasih 
na račun nekaterih zaužiti 
tudi kak manj kvaliteten kos 
telečjega mesa. 



s l o v e n s k e q o v * l c e ^ b o t U l 
LETNIK FRANCEK — BRANKO 

Piše: Fran jo Škrbinc 

Vojna sreča hitlerjevskega vo-
jaškega stroija se je obrnila. V le-
tu 1943 so poročali o planskih 
umikih iz velikega ruskega pro-
stora od Baltika do Črnega mor-
ja. Tudi v Spodnji Štajerski so 
začeli prisilno mobilizirati fanite, 
najprej mlade, potem pa vedno 
starejše. Jeseni leta 1943 je pri-
šel na dopust iz ruske fronte Let-
nik Franček-Branko. Leta 1941 
je dovršil 7. razred klasične gim-
nazije v Mariboru. Bil je vsesko-
zi odličen učenec. Nemci sloven-
skim fantom niso omogočali šo-
lanja, z veliko muko je končno 
uspel, da je končal 8. razred v 
Ptuju. Iz razreda ga je nekoč ge-
stapo odpeljal za 10 dni v zapor. 
Gimnazijo je sicer končal, bil pa 
je nato mobiliziram v neimško vo j -
sko. Z dopusta se ni več vrnil v 
nemško vojsko, temveč je odšel 
od doma proti Pesnioi z izgovo-
rom, da gre na vlak, vendar se je 

so zgradili pod senikom v gospo-
darskem poslopju dobro skrit 
bunker, kjer se je po več 'dni za-
drževal. Tudi drugi partizani so 
našli 'tam Skrivališče in hrano. 
Kmetje ina Kozjaku se še dobro 
spominjajo partizana Branka. Ne-
koč je bil ranjen v palec na nogi. 

Maja 1944 se je z dvema tova-
rišema vračal domov, da bi nato 
za daljši čas odšel v oficirsko šo-
lo na Dolenjsko. Spremljala sta 
ga Kerenčiiič liiz Pesnice in Ploh 

iz Šentilja, š l i so po cesti skozi 
Pernico. Tam je bila nemška pa-
trulja skrita za drevesi. Branika 
so nemški vojaki ina mestu ubili 
z rafalom v iglavo. Tovariša sta 
se srečno umaknila. Mrtvega par-
tizana so Nemci blizu tehtnice po-
kopali. Domači so aa njegovo smrt 
izvedeli šele po osvoboditvi. Po-
smrtne ostanke so .prepeljali iz 
Pernice na domače pokopališče. 
Na spomeniku piše, da j e padel 
16. julija 1944 ob 1. uri ponoči v 
Pernici. 

OBČINSKA KONFERENCA ZB NOV 

vrnil in se je sikoraj tmesec dni 
skrival v Klečanji na Starli gori. 
Čakal je na vezo. Slednjič je pri-
šel Leon in ga vzel s seboj na 
Kozjak. Tam se je udeležil mno-
gih akcij in se je po potrebi vra-
čal tudi v Slovenske gorice. Sko-
raj vedno se je oglasil tudi pri 
starših v Zgornji Veličini. Starši 

Pred dnevi j e bila občinska 
konferenca občinskega odbora 
ZB NOV. Na konferenci so v po-
ročilu in razpravi ugotovili, da 
organizacija šteje v občini 240 
članov, ki so večinoma zaposleni 
v kmetijstvu. Poudarili so, da bi 
se naj člani ZB — kmetovalci hi-
treje vključevali v podružablja-
nje zemlje. Kritično so obdelali 
odnos nekaterih upravnih orga-
nov do borcev. Navedli so primer, 
da so upravni organi klicali ude-

ležence NOB ali njihove otroke 
na odgovornost, ker so se prito-
žili na višje forume. Na konfe-
renci so tudi govori®, da j e po -
trebno nuditi izdatnejšo material-
no in moralno pomoč otrokom 
padlih borcev, zlasiti pri šolanju, 
intemirancem, bivšim vojnim 
ujetnikom, konfinirancem in po-
litičnim zapornikom. Sklenili so 
tudi, da je potrebno večjo skrb 
posvečati prekvalifikaciji borcev. 

Slovenjske gorice v pradavnini in topografski 
<ber ogledi arheoloških najdišč 

(Nadaljevanje) 5 
Milijoni ilet so pretekli preden 

se j e iz prvotnega, človeku podob-
nega bitja, razvil paleolJitski, neo-
litski lin današnji človek. 

Za neandertalskim in krapin-
skim pračlovekom nastopa drug 
pračlovek, ki je pa že lizdeloval 
orodje iz kamna, ga brusil, gla-
dil in oblikoval v sekire, dleta, 
motike in nože. 

Sledi itega pračloveka pa so 
ohranjene po vseh Slovenskih go-
ricah. Ta človek je živel v naših 
predelih nekako pred pet tisoč 
do štiri tisoč leti. To je v dobi, ko 
je bila v Egiptu in sosednjih dr -
žavah razvita visoka kultura. Po-
mislimo samo na egipčanske tem-
plje, piramide in druge kulturne 
spomenike te dobe, ki jih danes 
rešujemo v Egiptu, kjer jih bo 
preplavila voda za Asuanskim j e -
zom. Tu se mora kultura istarega 
Egipta umakniti prej potrebnemu 
standardu egiptovskega kmetij-
stva in industrije. To kar so ne-
koč uživali posamezniki, faraoni 
in dvorjani, bo služilo v dobrobit 
novorojenemu egiptovskemu ljud-
stvu. Da ne zaidemo predaleč, se 
povrnimo v dobo neolitika, v na-
še kraje. 

Neolitski človek je bil že stalno 
naseljen. Selišča so bila zgrajena 
zelo preprosto. V zemljo je zabil 
nekaj debelejših kolov, te pa je 
opletel s protjem in vejami in 
vse skupaj omazal z ilovico. Stre-
ho je pokril z vejami, praprotjo 
in slamo. Sredi hiše je dimel na 

tleh kurišče. Pohištva ni poznal, 
za ležišče mu je služila praprot 
in živalske kože. Udomačene je 
že iinel nekatere živali. Zvest 
spremljevalec mu je ibil na lovu 
pes. Obdeloval je polja, in Sicer 
tako, da je požgal gozd, pepel pa 
je uporabil kot gnojilo. Iz divjih 
rastlin je pričel vzgajati kultur-
ne rastline. Divja zrna je zhiral 
in jih mlel v žrmljah, ki so bile 
prvotno le robat peščenjak in trši 
kremenjak. Ko je zrno divje pše-
nice padlo v gnoj, ki so ga pustile 
v okolici bivailšč domače živali, 
je iz tega zrna zrasla lepša rastli-
na z bolj bogatim klasom. Tak-
rat je človek spoznal, da dajo ra-
stline več pridelka, če jih gnoji. 
Tako' je pračlovek neolitske dobe 
pričel nevede vzgajati današnje 
kulturne rastline. Povrnimo se 
nazaj nekaj tisoč let in primer-
jajmo takratnega človeka in da-
našnjega, ki že osvaja vesolje, a 
ne more živeti brez kulturnih 
rastlin. 

Eno največjih odkritih selišč se 
nahaja na Andrenskem vrhu. Tu 
je leta 1938 tovariš Lorber razši-
ril cesto za svojo hišo. V globini 
tri četrt metra je naletel na lepo * 
ohranjeno ognjišče iiin okoli njega 
so ležali razni uporabni predmeti; 
več sekir iz kamna in dele gli-
nastih posod, ki so bili dobro 
ohranjeni. Leta 1958 pa je tu na-
daljeval raziskovanja tovariš Pa-
hič, kustos arheološkega oddelka 
mariborskega muzeja odkril no-

vo ognjišče v globini 1,5 metra. 
Tudi prve sledi pračloveka in 

njegovega prednika zasledujemo 
v tem času v Slovenskih goricah. 
Tu ni nastopal lin se zadrževal, 
bil je prehoden pračlovek stairo-
kamene dobe. V teh predelih ni 
namreč jam in pomolov, kjer bi 

lahko prebival in ise zavaroval 
pozimi pred mrazom. Zato o sta-
roikaimeni dobi ali paleolitiku ne 
moremo razpravljati. Omenim le, 
da so v tej dobi živeli mamuti, 
jamski medved, iki je bil veliko 
večji od današnjega medveda. Nje-
gove ostanke, kast, zobovje zasle-
dimo na Kozjaku — Kobanskem, 
v Špilji pri Remšniku. Svetovno 
znani ostanki teh živali so pa iz 
Potočke zijalke na Olševii. Tak 
pračlovek še ni poznal posode iz 
gliine in še ni znal izdelovati in 
brusiti kamenega orodja. Prilož-
nostno je uporabljal kamenje, ki 
se je prilegalo njegovi raki( pest-
njak) lin z nj im pobijal divje ži-
vali. Ta pračlovek je živel v tro-
pih ali hordah. Lastnina je bila 
skupna, plen so uporabljali za 
skupno prehrano. Ker ta pračlo-
vek ni stalno živel na Območju 
•naših goric, zato o njem ne bomo 
razpravljali več. V tej dobi so se 
tudi v naravi vršile velike spre-
membe. Geologi so zabeležili več 
ledenih dob, katerih vsaka je tra-
jala nekaj deset tisočletij. Tem-
peratura se je v tej dobi znatno 
znižala .in talko iso se marale rast-
line in živali prilagajati tem tem-

peraturnim spremembam. V Slo-
veniji so dobro vidni sledovi le-
denih dob v Triglavskem pogorju. 
Krasen primer, kaiko se je lede-
nik spuščal v Bohinjsko dolino 
preko Komarče zasledimo še da-
nes. Stene so obrušene, gladke im 

Izlizane. Ta ledenik, ki se je raz-
prostiral od Triglava po dolini 
Triglavskih jezer preko Komar-
če je izdolbel Bohinjsko jezero 
in mu dal današnjo podobo. Zaira-
di .teh naravnih dogajanj se je 
moglo vse človeštvo do .neolitika 
ali novokamene dobe prilagajati 
temu dogajanju. Človek in žival 
sta iskala zatočišče v špdljah, ja-
mah, podmolih. Rastlinski svet 
pa se je enkrat selil v višimo, dru-
gič pa v doline iiin itako preko na-
ravnega izbora ohranil naj odpor-
nejše vrste, ki so naseljene še da-
nes na naših najvišjih vrhovih 
slovenske domovine. Med lede-
nimi dobami, saj zadnjo so to 
spremembo občutile tudi naše 
Slovenske gorice, saj je bila takrat 
meja stalnega ledu in snežišč 
okoli devetsto metrov. Po vmes-
nih toplih dobah pa se je pričel 
taliti sneg lin led, 'ki j e doslej po-
krival velik del Sovenije. Nastale 
so velike 'poplave. Reke so valile 
ogromne množine grušča, peska 
in gline teir zasipavale prejšnje 
doline. Današnje Dravsko in Ptuj-
sko polje sta nastala v tej dobi. 
Reke so odlagale grušč tudi v na-
ših predelih. 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

PREBERITE tudi to! 
Trgovsko podjetje »Potrošnik« 
Lenart, je v prodajalni s čevlji 
znižalo cene zimski obutvi od 
20 do 35%- Izkoristite ugoden 
nakup! 



PODRUZABLJANJE GOZDNE 
PROIZVODNJE 

(Nadaljevanje z 2. strani) 

ki so večje. Največja gozdna po -
vršina v posesti enega lastnika 
je nekaj čez 20 ha in še ta ni do-
oela strjen gozdni kompleks. Ve-
čina lastnikov z več gozdnimi 
parcelami ima te parcele raztre-
sene, le malokje strnjene. Tako 
se gozdne parcele različnih last-
nikov prepletajo v naravnem 
gozdnem kompleksu, ki je kot 
celota. To je oddelek za gospo-
darjenje zelo interesanten, po 
posameznih lastnikih in gospodar-
jen na sedanji način drobne gozd-
ne proizvodnje pa izgubi obelež-
je minimalnega . trajnega gospo-
darjenja. Ta način gozdne pro-
izvodnje je tudi dovedel do se-
danjega stanja teh gozdov, ki so 
večina panjevec, delno mešan 
gozd in le malo sestojev je se-
menskega izvora. 

Naravni gozdni kompleksi za-
jemajo različne površine od ne-
kaj ha pa tudi preko 100 ha. Te 
površine so mestoma zelo raztr-
gane iin razvlečene, vendar so še 
dokaj dobra osnova za oddelčno 
gospodarjenje. Tako gozdno pro-
izvodnjo bo moral predvideti tu-
di gozdnogospodarski načrt v 
svojih smernicah za bodoče so-
dobno in napredno gospodarje-
nje. Sedanjim sestojem docela 
nedostaja načrtna nega gozda, 

• gozdnogojitveni ukrepi in -izko-
riščanje letnega etata. Droblje-

nje gozdov je šlo tako daleč, da 
obstojajo v gozdnem katastru 
parcele izpod 1 ara (preko 60 par-
cel) -ali pa je osnovna parcela 
deljena tudi na 30 in več delov. 
Lastništvo teh gozdnih površin 
je teko pestro, da o pravilnem in 
načrtnem gospodarjenju ni mo -
goče razpravljati. Pr-oizrvodnost 
gozdnih -rastišč močno upada. 
Degradacija gozdnih tal in sesto-
jev je dosegla skrajno mejo, ki 
je dopustna za normalno uspeva-
nje teh gozdov. Kvaliteta sesto-
jev je -tako -nizka, da v veliki ve-
čini ne dajejo drugega kot manj 
vredne gozdne sortimente.. Na-
men gozdov je -toliko da ni padel 
na raven alimentacije lesa za 
domačo uporabo in redni izvor 
nastilja. Očitna je razlika med 
rastišči in sestoji, kjer ni vsako-
letnega steljarenja -in izkorišča-
nja gozdov, v katerih se vršijo 
rami posegi iz leta v leto. 

Podružablj-anje gozdne proiz-
vodnje v tem primeru ne bo sa-
mo oblika gospodarjenja, ampak 
tudi rešitev za zaključno vpraša-
nje ustanavljanja biološke -degre-
dacije in ekonomike teh gozdov. 

Blagovna proizvodnja gozdnih 
sortimentov je za sedanje lastni-
ke nezanimriva, ker jih iztržek teh 
sortimentov ne vzpodbuja na to 
proizvodnjo. Kmetijski pridelki 
so zanje glavni vir dohodka, les 
pa za postranski in prigodni vir 
bolj kot uporabna dobrina v last-
nem gospodarstvu. 

(Nadaljevanje v prih. štev.) 

100-LETNICA RK 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

premalo zanimanja in pripravlje-
nosti zlasti gospodarske -organiza-
cije. Lami so občinski odbor RK 
din njegove komisije pripravile 
vrsto predavanj po šolah. Med 
temi so bila najbolje obiskana 
predavanja o TBC (1.292 udele-
žencev), alkoholizmu (1.226 ude-
ležencev) in o krvodajalstvu (1.000 
udeležencev). V občini je vklju-
čeno v RK trenutno 4.585 članov, 
od tega je 2.518 članov Podmlad-
ka Rdečega križa. Na delovni kan" 
ferenci so ugotovili, da se zlasti 
mladina -premalo vključuje v RK. 
Nikakor ne moremo biti zado-
voljni, da je le 38 mladincev in 
mladink do 25 leta starosti članov 
RK. Lani j-e Rdeči križ priredil 
tudi 60 umi tečaj prve pomoči, ki 
se ga je udeležilo 14 udeležencev. 
Podobne tečaje so pripravili tu-
di na šolah, ki jih je bilo 9 s 416 
u-deleženoi. Komisija za male asa-
naaije je uspela, da so lanii ne-
koliko napredovali pri -raziskavi 
vode v Cerkvenjaku, ki naj bi slu-
žila za vodovod. V Gradišču pa je 
s pomočjo krajevnih organizacij 
in ustanov uspela, da se je ure-
dil studenec, ki služi za vso bliž-
njo okolico. Tudi v Benediktu so 
že nekaj uredili. Od UNICEFA 
so dobili vodno črpalko, ki so jo 

že namestili in bo črpala vodo za 
šolo. 

V preteklem letu se j-e nekaj 
več storilo tudi na področju -bor-
be proti alkoholizmu, ki je v Slo-
venskih goricah poleg tuberkulo-
ze največje zlo. Komisija za bor-
bo -proti alkoholizmu se je zlasti 
prizadevala, da bi z raznimi pre-
davanji omilila prekomerno uži-
vanje alkohola. Nekatera preda-
vanja, ki jih je organiziral sku-
paj s to komisijo pri RK, so bila 
dobro obiskana in toplo pozdrav-
ljena. V razpravi na delovni kon-
ferenci je bilo -dano več pobud za 
uspešno delo Rdečega križa v ob -
čini. Konkretne sklepe pa bo 
sprejel občinski odbor RK na pr-
vi seji. 

Uradni dnevi 
Sedež Občinskega ljudske-

ga odbora Lenart: ponede-
ljek, sreda, petek. 

Pozimi: od 1. oktobra do 
31. marca od 7. do 14. ure. 

Poleti: .od 1. aprila do 30. 
septembra -od 6. do 13. ure. 

Isti uradni -dnevi na kra-
jevnih uradih Lenart, Gradi-
ščen, Cerkvenjak, Voličina in 
Benedikt. 

Krajevni urad Jurovski 
dol: torek, četrtek, sobota. 

ODKUPNE CENE KMETIJSKIH PRIDELKOV IN ŽIVINE PRI 
KMETIJSKIH ZADRUGAH LENART IN ZGORNJA ŠCAVNICA 

to o Teža nad kg Klavnost v % 
o oj U VI 

C e n a 
Prosto Prem. Pogod. 

Vrsta Kvaliteta tu <y 
55 6 L. Sč. L. Sč. L. Sč. L. Sč. L. Sč 

ŽIVINA 
Junci mlajši I. a 18 420 420 55 55 225 225 25 25 250 250 
Junice mlajše I. a 18 380 400 55 55 225 225 25 25 250 250 
Junci mlajši I. 18 420 420 55 55 210 215 20 20 230 235 
Junice mlajše I. 18 380 400 55 55 210 215 20 20 230 235 
Junci starejši I. 36 470 500 54 54 190 190 20 20 210 210 
Junice starejše I. 36 420 420 54 54 190 190 20 20 210 210 
Junci mlajši II. 18 300 350 52 52 180 180 20 20 200 200 
Junice mlajše II. 18 250 300 52 52 180 180 20 20 200 200 
Junci starejši II. 36 350 350 52 52 170 170 20 20 190 190 
Junice starejše II. 36 300 350 52 52 170 170 20 20 190 190 
Voli II. 550 550 50 52 170 180 — 
Voli III. 550 550 45 45-50 150 160 — 
Krave II. 350 350 50 50 150 160 — 
Voli IV. — 550 — 40-45 — 120 — 
Krave III. 350 350 45 45 125 125 — 
Krave IV. — 350 40 40 100 100 — 
Krave v. 350 350 dO 40 dO 40 80 80 — 
PRASlCl: 
Bacon beli I. 80-96 80-95 — — 260 260 20 20 280 280 
Bacon beli II. 80-95 80-95 — — 260 250 20 20 280 270 
Prima mes. II. 96-110 96-110 — — 260 240 20 20 280 260 
Prima mes. I. — 80-95 — — — 230 — 20 — 250 
Prima mes. III. 111-125 111-125— — 250 250 20 20 270 270 
Mesni iznad 125-180 125-180— — 250 250 20 20 270 270 
Mesnati izpod 80 80 — — 250 250 — — 
TELETA: 
Teleta I. nad 90 90 — — 275 275 — — 
Teleta II. 70-90 70-90 — — 250 250 — — — 
Teleta — zasilni 
zakol 
Ovce Zg Sčavnlca 

70-90 — Lenart 5 in Zg. Sč. 
do 150 do 250 

od 80 do 120 
pri Odbitki: K Z Zg. Sčavnica: pri govej i živini se odbi je od 6 — 7 %, 

teletih 2 % in pri prašičih 3 %. 
KZ Lenart: Odtegljaji pri normalni sitosti živine je za go-
vedo najmanj 6 %, za prašiče 2 %. Pri prenahranjenosti ži-
vine je odtegniti odnosno odbiti še po dogovoru za govedo 
do 4 %, za prašiče 3 %. 

Vrsta — sorta Kvaliteta Debelina v Cena za 
v m m kg 

L. Sč. 

KMETIJSKI PRIDELKI: 
Jabolka vse vrste čista, zdrava 
Jabolka vse vrste, čista, zdrava 
Jabolka vse vrste, čista, zdrava 
Jabolka vse vrste, čista, zdrava 
Jabolka zdrava, vseh vrst 
Fižol: clpro, suh, čist in zdrav 
Fižol prepeličar čist in zdrav 
Fižol enobarvni 
Fižol mešani 
Žitarice: pšenica, rž suha, čista, 
ječmen, oves suh in čist, 
Koruza suha, čista 
Oljarice: bučnice cele b. olja v "/o 
Golice b. olja v % 
Luščene b. olja v % 
Sončnice dom. cele olja v % 
Sončnice rus. son. olja v % 
Repica son. olja v °/o 2; 
Seno, detelja, otava, f ranko hlev 
Slama in šar 
Krompir jedilni sortni, odg. deb. 
Gobe suhe, bele 
Čebula bela 
Česen 
Orehi zdravi 
Zel je — glave 
Kepa bela 
Jabolčnik sladek 
Jajca 
Svinjske kože I. 
Svinjske kože — II. 

I. a 65 — 65 65 
I. 60 — 60 — 

II. 50 — 35 — 

III. 40 — 25 — 

II. — — 35 — 

I. — — 180 180 
I. — — 150 150 
I. — — 130 130 

— — — 100 100 
I. — — 50 50 
I. — — 40 40 
I. — — 50 50 

17 č. 
37 

28.5 
13 
20 

120 
260 
200 
40 
60 
70 
20 
10 
25 

5.000 

120 
260 
200 
41 
64 
65 

25 
3-5.000 

180 
200 
170 
30 — 
1 0 — 
45 lit. — 

25 kom. 25 
— 210 
— 160 

Opomba KZ Lenart: Kože vse vrste po ceniku od Koteksa Ljubljana 
Divjačina vse vrste po ceniku od Vajda Cakovec 

Opomba KZ Zg. Sčavnica: Navedene cene ve l ja jo za pšenico z naj -
več 2 % primesi, rž na jveč 2 %, ječmen 
in oves z največ 2 % primesi in koruza z 

največ 14 °/o vlage. 
OPOMBA UREDNIŠTVA: Za morebitne spremembe cen v času do 
naslednje objave uredništvo ne jamči , ker se cene gibl je jo glede na 
ponudbo in povpraševanje. 

Prodam ročni pletilni stroj 

VIDRIH MARICA 

znamke »Regina«. 
Lenart, Radgonska 
cesta 29 (blok) 

BREZ ELEKTRIČNEGA MOTORJA V KMETIJSTVU NI USPEHA 
Človeške roke so postale p redragocene, da -bi jih uporabljali za nerazumsko delo. Zato napre-

den gospodar vpreže umetnega delavca — električni motor povsod, -kjer mu ta lahko dela hitreje, 
bolje in ceneje. 

ELEKTROMOTOR : DELAVEC = 25 : 1000 = 1 : 40 
ELKO CRPALNI A G R E G A T 
pripravi v eni uri toliko vode, kakor deilavec ves -dan, a porabi komaj eno kilovatno uro. 

Elektrika za to črpanje nas stane petindvajset, delavec tisoč dinarjev. Električni moitor dela hitre-
je -in štiridesetkrat ceneje. 

Zahtevajte tudi Vi naše prospekte iin ponudbe. 

E L E K T R O K O V I N A M A R I B O R 



LENART 
POVRTNINA BO ODPRLA 

kraj 
potoka. Delo b o seveda zahtevalo 
strokovno vodstvo, zato predla-
gajo, naj bi ObLO Lenart našel 
toliko sredstev in plačal strokov-
njaka za vodenje dela. Seveda bi 
naj preskrbel tudi potrebne na-
črte, kajti nenačrtno reguliranje 
bi ne taielo pomena. 

KINO BO, K U R J A V A TUDI, 
NOVIH STOLOV PA NE BO 

Čuden naslov ali ne? Toda ta-
k o je za sedaj. Na ObLO Lenart 

K A K Š N I (SO ŠE NAČRTI Z A 
UREDITEV LENARTA? 

Predosnutek občinskega druž-
benega načrta, ki pa b o seveda 
še temeljito prediskutiran, pred-
videva, da bi se letos dokončno 
urediila gostilna »Grozd«. Po na-
črtu bi celotna preureditev stala 
okrog 25 mili jonov dinarjev. Ure-
jevalo se b o seveda postopoma, 
vendar bi gostilna že (letos služi-
la svo jemu namenu v novi pre-
obleki. Za gostilno na sedanjem 
dvorišču se predvideva ureditev 

SVOJO POSLOVALNICO 

Mnogo j e že bi lo ,govora o tem, 
da j e potrebno v Lenartu urediti 
prodajalno sadja n zelenjave. Vse 
kaže, da bomo končno (to le do-
živeli. Končani so bili razgovori 
s podjet jem »Povrrtnina« iz Ma-
nibora, iki je pristala, da b o o d -
prla svo jo poslovalnico v Lenartu, 
baje v prostorih, ko. jih sedaj za-
seda krojaštvo lin šiviljstvo. (Ta 
delavnica se b o preselila v pro-
store o b otroškem vrtcu). Z ure-
jevanjem trgovine s sadjem in 

Zadnjič smo obljubili, da bomo 
to tehnični razlogi preprečili in 
pisali o Zgornji Ščavnici. Zal so 
bomo o tem kraju pisali prihod-
njič. Bralcem iz Zgornje Ščavni-
ce se tem potom opravičujemo. 
Odločili smo se, da tokrat napi-
šemo nekaj vrstic o Lenartu. 

T R G B O UREJEN S POMOČJO 
PREBIVALCEV 

Res je, čeprav smo o tem že to-
liko slišali in brali. Lenart kot 
središče občine je neurejen, zla-
sti to velja za ožjii del trga. Vse 
kaže, da botrno do prihodnje jese-
ni, doživeli toliko zaželeni asfalt. 
Znano je, da je republika za asfal-
tiranje ceste pri Ornem križu in 
Skozi Lenart odobrila 67 mil i jo -
nov dinarjev. Toda ta sredstva 
ne bodo v celoti zadoščala za as-
faltiranje ceste do Breznika, ka-
kor vsi želimo. Ce bi hoteli do te-
ga konca Ptujske ceste potegnili 
asfalt, bi nas to veljalo čez 90 mi-
l i jonov dinarjev. Tega seveda na-
ša občina ne bi zmogla, pa tudi 
okraj in republika nam tolikšnih 
sredstev ne moreta zagotoviiti. Za-
tegadelj Lenarčanom ne ho pre -
ostalo nič drugega, kakor da se 
loti jo prostovoljnega dela. Ka j in 
kako b o m o delali bomo obvešče-
ni. Akc i jo b o vodila krajevna or -
ganizacija SZDL. Seveda ne b o 
dovol j , da b o m o uredili cesto sa-
mo. Kar poglejmo (zunanjost na -
ših zgradb, neurejene fasade, ne-
(pobeljene zgradbe, nič nož oziro-
ma zelo malo na oknih itd. Vse to 
bo potrebno urediti, najbol je iz 
lastnega prepričanja, kajti sicer 
se lahko zgodi, da bo ljudski od -
bor prisiljen izdati ustrezen od -
lok, ki bo lastnike hiš zavezal, da 
bodo uredili zunanjost svojih p o -
slopij. To pišemo tako zgodaj za-
to, da si bodo tako hišni sveti kot 
zasebniki prištediili določena 
sredstva. Svoje b o verjetno m o -
ralo storti tudi turistično društvo, 
ki se bo kakor smo (izvedeli, v 
kratkem ustanovilo. Načrt pred-
videva v središču itrga zelene pa-
sove. Te bo potrebno vzdrževati 
in j ih zasaditi z rožami. Mnogi 
menijo, da bo potrebno nabaviti 
tudi posebne podstavke za cvetjje, 
ki jih bo m o č . premeščati po po-
trebi. . 

GLOBOVNICO NAJ BI 
REGULIRALI 

Na javni tribuni smo pred krat-
k im slišali predlog, da Globovnd-
ca s svojimi stalnimi poplavami 
ogroža precej zemljiških površin 
in da nekateri kmetje (iz Šetarorve 
in Lormanje menijo, da Globov-
nica na tem območju pretežno 
poplavlja, ine pa Pesnica. Ne bi se 
spuščali v to, če Globovnica ali 
Pesnica bolj poplavlja. Res je, da 
Globovnica napravi precej škode 
in da so prebivalci tega območja 
pripravljeni s prostovoljnim de -
lom pristopiti k regulaciji tega 

resno zagotavljajo, da bomo letos 
gledali kinopredstave na širokem 
platnu ob novi kinoaparaturi in 
v zakurjeni dvorani, ali bo l je po -
vedano, v topli dvorani, ki j o bo -
do greli s toplim zrakom, kakor 
smo že poročali. Vse to je lepo in 
zelo nujno, toda ostalo bo zaradi 
pomanjkanja sredstev še vedno 
pri starih klopeh in tudi pri sta-
rem podu. Gotovo je, da se bomo 
kaj nelagodno počutili o b gleda-
nju kvalitetno predvajanih f i l -
mih sedeč na klopeh, ki že zdav-
naj sodijo med staro šaro. Zdi se, 
da izhoda ni. Vendar temu v ce -
loti ni tako. Nekateri namreč 
predlagajo, da bi organizirali zbi-
ranje denarnih prispevkov za no -
ve stole (priklopne). Stol stane 
pribižno 2.500 din. Ce računamo, 
da bi namestili 400 stolov, potem 
bi to stalo točno mili jon din. To-
l iko bi bi lo moč zibraitii, seveda z 
zavestnim prizadevanjem vseh 
Lenarčanov in okoličanov. Ven-
dar še to ni vse. Ce hočejo name-
stiti nove stole, j e potrebno pred-
hodno namestiti niovi pod. More-
biti bi s Skupnimi močmi rešili 
tudi to vprašanje. To b o m o m o -
rali rešiti, če b o m o hoteli udobno 
sedeti v preurejeni dvorani in če 
se zavedamo, da nam bodo stare 
'klopi kvarile ves videz. 

vrta in parkirnega prostora. Ka-
kor je razbrati (iz predloga druž-
benega načrta za letos naj 'bi se 
v celoti porušila tudi zgradba v 
kateri je sedaj postaja Ljudske 
milice in trgovska poslovalnica 
»Potrošnika«. Na tem mestu se 
predvideva avtobusna postaja, 
kajti sedaj se avtobusi dobesed-
no prerivajo pred gostilno 
»Grozd«. Sicer pa p o obstoječih 
predpsih avtobusna poistajaišča 
ne more jo biti na cestah, zlasti 
pa še ne na tako važni (in tako 
prometni kakor je severna magi-
strala. Letos naj b i predvidoma 
prišlo tudi d o rušenja poslopja 
banke. Začasno naj bi ise banka 
in postaja l judske milice preselili 
v zgradbo na dvorišču (bivši za-
pori). Ta zgradba bi se temu pri -
m e m o tudi (preuredila. 

Urejuje uredniški odibor: Ernest 
Smid, predsednik — CIani: Edo 
Zorko, Mirko Košmerl, Jelka Fir-
bas in Tone Štefanec — Odgovorni 
urednik: Tone Štefanec — Uredni-
štvo in uprava Lenart, Ptujska 
cesta 3-II — Izhaja stalno na 8. 
straneh drugi im četrti četrtek — 
Letna naročnina 400 din, iroozem-
stvo 800 din — Tekoča račun pni 
NB Lenart št. 604-14-608-12 — Ime 
»Domače novioe< — Tiska CP 

»Celjski tisk« Celje. 

zelenjavo bodo začeli kakor hi-
tro b o lepše vreme. 

PISMA BRALCEV 
Tovariš urednik! 
Ker sem stalni naročnik »Do-

mačih novic« in ker j e nj ihova 
vsebina dobra, seim se tudi jaz 
odločil, da napišem par vrstic. 
Sem na odsluženju kadrovskega 
roka v Beogradu, kjer služim v 
gardi. Večkrat vidim našega mar-
šala Tita in druge višje funkci-
onarje. To mi b o ostalo v spomi-
nu do smrti. Z menoj služi tudi 
sošolec s katerim pridno prebi-
rava »Domače novtice«4 Stalno 
jih težko pričakujeva, saj naju 
povezuje jo z l judmi in dogodki 
v domačem kraju. 

Najlepše pozdravljava fante, 
ki gredo sedaj v vrste JLA. N a j 
se zavedajo, da j e velika čast 
služiti v armadi, ki j i stoji na 
čelu komandant, kli ga pazina ves 
svet. 

Prav prisrčno pozdravljava tu-
di vse Graddšoane, posebno pa 
starše. Uredništvu pa želiva obi lo 
uspehov pri njegovem delu. 

Zdravo! 
Žemlj ic Mihael in 
Perko Jože 
V. P. 8496 - 6 Beograd 


